
Z práva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů v Horní 
Sytové za rok 2024.
Sestry a bratři, vážení hosté, scházíme se dnes na Výroční valné hromadě, abychom zhodnotili 
činnost sboru za uplynulý rok. K dnešnímu dni má náš sbor 26 členů z toho 6 žen a 20 mužů. Děti 
z Horní Sytové jsou členy SDH Víchová a tam cvičí a soutěží, protože u našeho sboru by jich bylo 
málo a nepostavily by soutěžní družstvo. Takhle je to dobře zařízeno ku prospěchu obou 
jmenovaných sborů.

Smutnou zprávou z minulého roku je úmrtí dvou našich členů, a to sestry Jaroslavy Vališkové a 
bratra Luboše Sluky.

A nyní k naší činnosti. V roce 2024 se nekonal hasičský bál ani závody na pytlích. Tradice konání 
hasičského bálu se přerušila s epidemií koronaviru a již jsme ji neobnovili, ani v roce 2024. Doba 
není příliš vhodná, je nejistá, a tak ani letos ples nepořádáme, i když to byl vždy největší zdroj 
příjmů, díky osobnímu zvaní našich dvojic v okolí.

Plánované závody na pytlích se také nekonaly, protože nebyly vhodné sněhové podmínky. Jako 
první akci v roce 2024 jsme uspořádali pálení čarodějnic, kterému předcházela brigáda na zajištění 
dřeva, dovoz a stavění hranice, zajištění občerstvení a lampionový průvod pro děti na stráň 
nad hasičárnou a pak zapálení ohně a upálení čarodějnice. Následovalo posezení u ohně a opékání 
buřtů. Dobrým zázemím pro občerstvení a venkovní posezení je jako vždy hasičská zbrojnice, 
v jejíž bezpečné vzdálenosti se tato akce koná. Akce to byla zdařilá a nové jaro jsme všichni uvítali 
s radostí.

Další akcí roku 2024 byla účast na „Dni Integrovaného záchranného systému“ 2. června 2024 
v Semilech. Na semilském Ostrově proběhla prezentace všech složek Integrovaného záchranného 
systému ČR. Vedle ukázek požárního sportu, které předvedli žáci Střední školy Semily- obor 
požární ochrana, proběhlo i republikové kolo Soutěže mladých zdravotníků. Program byl rozšířen i 
o ukázku historické techniky. A právě k tomu jsme byli pozvání, abychom návštěvníkům předvedli 
naši velmi zachovalou hasičskou Ávii.

V sobotu 6. července 2024 proběhla u hasičárny již tradiční a v pořadí jedenáctá Hornosytovská 
pouť. Akce začala již ráno v 9 hodin, kdy pod vedením zkušeného organizátora sportovních akcí 
Pepy Vejnara proběhl „Memoriál Rudy Šubrta“, dlouholetého starosty a čestného starosty sboru. 
Jeho náplní je putování k rozhledně u Borovice mezi Roprachticemi a Vysokým nad Jizerou. Trasa 
vede od hasičské zbrojnice polní cestou pod panským lesem na sytovská vrcha a odtud 
do Roprachtic kolem kostela a dále cestou až k rozhledně. Je to zajímavá trasa pestrou krajinou 
s krásnými rozhledy po okolí. Od 14 hodin se u hasičárny pobavily hlavně děti. K dispozici měly 
kolotoč, trampolínu, houpačky a naši lanovku se závěsným sedátkem. Za zapůjčení atrakcí moc 
děkujeme kolegům z Víchové. Bylo teplo a tak odpoledne mohl proběhnout závod v plavání proti 
proudu Jizery. Opět pod vedením Pepy Vejnara. Závody jsou to zajímavé a i letos se jich účastnilo 
řada závodníků různých věkových kategorií. Zábava v 18 hodin pokračovala s kapelou 
Petra Červeného, která hrála k tanci i poslechu. K dobré pohodě přispělo i zajištění točeného piva a 
jiných alkoholických a nealkoholických nápojů a dobrého občerstvení. Grilovalo se maso a klobásy, 
točilo se pivo a další nápoje pro dobrou náladu včetně nealkoholických nápojů pro děti a ostatní. 
V podvečer pak došlo i na tanec, a tak o dobrou náladu nebyla nouze. Velké poděkování patří všem, 
kteří se o organizační zajištění pouti postarali, ať již to bylo dovezení a sestavení atrakcí a následný 
úklid, zajištění občerstvení a jeho prodeje, grilování, a další práce které konání pouti vyžaduje.

Dne 22. listopadu 2024 jsme zde zajistili konání schůze okrsku Poniklá, která se svolává 
každoročně dvakrát v roce, a to v dubnu a listopadu. Účastní se zástupci ze všech sborů v okrsku, 
kde projednávají různé organizační záležitosti okrsku. Schůze se konají střídavě ve jednotlivých 
SDH kde k tomu mají prostory. Zajistili jsme tedy schůzovou místnost a malé občerstvení. 
I v minulém roce jsme společně oslavili několik významných životních výročí našich členů 



předáním malého dárku a společným posezením zde v hasičárně nebo návštěvou u nich doma. 
Poslední jubilant však dva týdny před svými osmdesátinami nečekaně zemřel. Čest jeho památce.

Každoročně několikrát sekáme a odklízíme trávní porost na pozemku, který navazuje na zpevněnou 
plochu před hasičárnou. Jde o pozemek obce a z části české dráhy. Jinak by asi tento prostor zůstal 
zarostlý trávou a náletem plevelných dřevin. V roce 2024 byla provedena penetrace pevné plochy 
před hasičárnou, což je velký přínos a zlepšení při konání jakýchkoliv venkovních akcí.

V průběhu letošního roku nedošlo v Horní Sytové k žádným živelným pohromám. Na podzim jsme 
v rámci cvičení prověřili naši techniku, která je vždy připravena v mezích naší působnosti pomoci 
občanům v nenadálých situacích. Na internetu, na webové stránce našeho sboru, lze najít 
fotodokumentaci z jednotlivých akcí a rovněž do Zpravodaje obce zasíláme příspěvky o průběhu 
činnosti ve sboru za jednotlivá čtvrtletí. O tento úkol se stará zástupce starosty br. Mládek.

Členské schůze se konají pravidelně každý první pátek v měsíci, kde řešíme jednotlivé úkoly a také 
je to příležitost k setkání členů, když zde není funkční hospoda a žádná jiná možnost setkávání. 
Hasičská zbrojnice slouží také mimořádně k setkání a oslavám různých výročí pro rodiny našich 
členů. Náš sbor dobrovolných hasičů není výjezdní jednotkou, ale je jednotkou pro místní zásah. 
Nemáme tedy zdaleka tolik úkolů při výjezdech jako například SDH Poniklá a SDH Víchová, které 
jsou výjezdními sbory. Ale i my, menší sbory v okrsku, máme zde nezastupitelnou úlohu při 
zachovávání společenského a kulturního života v těchto bývalých obcích jako je 
Přívlaka,Víchovská Lhota, Křížlice a Horní Sytová. Jsme vlastně jediní, kteří nějaké akce pro 
veřejnost v těchto bývalých samostatných obcí, pořádají.

Tyto části obcí se však dost vylidnily a tak jsme rádi, když se k nám připojí a k nám vstoupí i noví 
členové z řad našich majitelů rekreačních chalup a případně pomohou nám v práci a v pořádání 
akcí.

Náš sbor se již dlouhodobě neúčastní okrskových soutěží mužů a žen. K ustavení soutěžního 
družstva nebylo zde nikdy v předchozích letech dost ochotných členů a ani dnes tomu není jinak. 
Naše děti a mládež soutěží a cvičí v rámci SDH Víchová, jak již bylo v úvodu uvedeno. Naše 
činnost je zaměřena převážně na konání celospolečenských akcí v rámci Horní Sytové.

Tak to byla stručná zpráva o činnosti našeho sboru za rok 2024.

Celková politická a ekonomická situace v republice a ve světě , s ohledem na nebezpečí války,se 
nepříznivě promítá i do veškeré dobrovolnické činnosti, kam patří i hasiči. Doba je nejistá, a to k 
nadšení lidí a zapojení se do akcí pro veřejnost nepřispívá. Přesto, ale do nového roku 2024 je třeba 
jít s optimismem a nadějí, že tento rok přinese pozitivní změnu a klidnější atmosféru. Pak se bude 
lépe dařit i celospolečensky prospěšné hasičské činnosti. Závěrem mi dovolte, abych poděkovala 
všem naším členům za jejich celoroční činnost na úseku požární ochrany, ale i za členství, které 
neodradily zvýšené členské příspěvky a zůstali u hasičů, i když se aktivní činnosti třeba neúčastní.

 Tak tedy hodně zdraví a štěstí a spokojenosti Vám všem v novém roce 2025.

Zapsala: Ducháčková
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